
Zápis z 2. schůze Komise sociální ze dne 9.3.2023 

Zahájení jednání v 18:00 hodin 

Přítomní členové: Jan Dlapka, Monika Vávrová, Lucie Preclíková, Kateřina 

Humlíčková, Eva Bartoňová, Radim Brener, Lucie Drábková, Božena Trnková 

1. Témata z minulého zasedání 
1.1. Venkovní hřiště vedle sokolovny 

Sokol Střelice nedostal dotaci na úpravu venkovních hřišť, z toho důvodu 

neproběhne velká rekonstrukce venkovního areálu. Ale i tak je možné 

využívat venkovního prostoru pro hru pétanque pro seniory. Sokol Střelice 

může hrací koule zakoupit. 

1.2. Pomoc sociálně slabým rodinám 

Existuje Mimořádná okamžitá pomoc (MOP) informaci zahrneme do 

informací na novém webu 

1.3. Lavičky (včetně košů) 

Byly usneseny návrhy na lavičky v obci, a to z důvodu dalekých proluk mezi 

jednotlivými lavičkami, které jsou pro osoby s menší pohyblivostí náročné 

na přechod. Lavičky byly navrhnuty u míst: 

- přejezd 

- u bývalé paní Hájkové 

- u nádraží 

- Černý chodníček – obnovit lavičku, kde dřív byla umístěna a ideálně 

přidat ještě jednu po cestě na ulici Nová 

- lavičky se stolečkem a odpadkovým košem mezi fotbalovým hřištěm a 

koupalištěm 

- pod kopcem u skautské klubovny 

- u zdravotního střediska v travnatém porostu u cedule 

- lavičky u křížů mezi Čeprem a mastnou horou  
 

Dále komise podává návrh radě obce, případně hospodářské komisi, zvážit 

možnost sponzorování lavičky občany, tzv. „adoptuj si lavičku“, přičemž by 

byl u lavičky (na lavičce) štítek, se jménem, kdo instalaci lavičky finančně 

podpořil, nebo případně nějaký citát/motto. 

Dále bylo navrhnuto, zda by nemohla obec vykoupit pozemek u cestičky 

mezi koupalištěm a fotbalovým hřištěm, a to právě z důvodu umístění 

laviček se stolem. 



1.4. Seniorská obálka 

Vzhledem k tomu, že ne každý senior v obci má na lednici přidělanou obálku 

s potřebnými informacemi v případě nouze, tak bylo dohodnuto, že 

informaci o obálce znovu vystavíme do Zpravodaje obce. 

2. Nová témata 
2.1. MAS Bobrava 

MAS Bobrava plánuje aktivity pro mládež, které by byly na bázi 

nízkoprahového zařízení pro děti a mládež. Zatím je celá věc v jednání, MAS 

Bobrava hledá vhodné prostory a náměty na aktivity pro mládež. 

- mezigenerační aktivity teprve připravují  

- budeme kontaktovat MAS Bobrava kvůli besedě pro seniory ve věci 

získání informací o zelené úsporám light 

Paní Trnková vznesla poznámku ohledně osobní asistence, ale prozatím je to 

bezpředmětné, vzhledem k tomu, že MAS teprve zjišťuje potřeby a mapuje 

aktuální potřeby obcí.  

2.2. Domov pro seniory, DPS 

Výhledově by bylo dobré ve Střelicích nebo v blízkém okolí zavést: 

- denní stacionář 

- domov pro seniory/DPS 

Zamýšlený domov pro seniory soukromého investora byl před několika lety 

zrušen. 

2.3. Komunitní centrum 

Komunitní centrum, je v obci žádané a při zasedání komise padl návrh na 

případnou možnost využívání prostor, které jsou zamýšleny při stavbě 

nového obchodního domu vedle zdravotního střediska jako „kavárna“, právě 

pro komunitní centrum. Využívat by jej mohli, dle potřeby senioři, RC 

PIFPAF, skauti atd. 

2.4. Webové stránky 

Při vzniku nových webových stránek, bychom do nich rádi zanesli sekci 

s rozcestníkem pro sociální potřeby občanů, aby věděli, kde hledat určitou 

pomoc. Touto úlohou se budeme zabývat i nadále. 

2.5. Zámeček Střelice, p.o. 

Bude na programu až s novým vedením 



2.6. Hřbitov 

Návrh na vybudování pietního místa na hřbitově pro nenarozené děti. (bez 

ostatků, pouze pietní vzpomínkové místo). Už je takové místo v Brně na 

Ústředním hřbitově. Návrh pouze na záhon, nebo pomník s básní nebo 

veršem. 

2.7. Narozené děti 

Návrh na informování občanů o narození dětí buď v rámci zpravodaje (jak 

jsou informace o výročích, tak přidat i narození dětí, nebo v rámci rozhlasu 

s veselou písničkou. 

3. Úkoly do příštího zasedání: 

- Zmapovat Vršovice z hlediska laviček – nutná rekonstrukce chodníků ve 

Vršovicích a při projektu myslet i na lavičky 

- Vymyslet jaké informace vyvěsit na nový web obce, s rozcestníkem, co 

poskytuje za služby obec, a případně, kde hledat pomoc. 

- Zjistit do příště, jak to je právně s tím, když se někdo nestará o svůj 

majetek (nemovitost) a vzniká škoda sousedům. Jaká je tam případně 

doba do vyvlastnění, či jak to právně řešit? – Lucie Preclíková 

- Požádat MAS Bobrava, zda by mohli ve Střelicích přednést besedu pro 

seniory s informacemi pro získání zelené úsporám light – Monika 

Vávrová  

Doporučení radě 

- Umístění laviček v obci z důvodů velkých vzdáleností mezi lavičkami 

a nemožnost odpočnutí seniorů v dochozí vzdálenosti viz. Kapitola 

1.3 

- Komunitní centrum v rámci projektu stavby nového obchodního domu 

vedle zdravotního střediska viz. Kapitola 2.3 

- Návrh na vybudování pietního místa na hřbitově pro nenarozené děti 

viz. Kapitola 2.6 

- Informování občanů o narozených dětech viz. Kapitola 2.7 
 

Termín příštího zasedání́: 13.4.2023 v 18:00hod.  

Jednání bylo ukončeno v 19:40 hodin. Ve Střelicích dne 9.3.2023  

Zapsala: Lucie Preclíková 

…………………………………………………        podpis předsedy komise 


